

Title (en)

Vibration generator and device for the examination of bending strength

Title (de)

Schwingungserreger und Biegeweichselfestigkeits-Prüfvorrichtung

Title (fr)

Générateur de vibration et dispositif pour examiner la résistance à la flexion

Publication

EP 1527826 A1 20050504 (DE)

Application

EP 03450240 A 20031028

Priority

EP 03450240 A 20031028

Abstract (en)

The oscillation exciter (1) has two housing components (2,3) which are guided relatively to one another in the line of movement (5) and through which two mass forces (F_{1v}, F_{2v}) are derived. A shaft (7) is mounted axially normally on the first housing section and supports an unbalanced mass (8). A hollow shaft (9) is mounted on the second housing component axially parallel to the shaft on the first housing section, encompassing it with a clearance, and supporting a second unbalanced mass (11). The unbalanced masses are offset by 180 degrees plus or minus 90 degrees or less and are driven in the same direction. An independent claim is included for a device for the checking of the fatigue strength under reversed bending conditions of a test piece, incorporating the aforesaid oscillation exciter.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Schwingungserreger (1) zum Erzeugen zumindest zweier entgegengesetzter in einer Bewegungslinie (5) schwingender Massenkräfte (F_{1V}, F_{2V}) ausgehend von rotierenden Unwuchtmassen (8, 11), mit zwei Gehäuseteilen (2, 3), die in der Bewegungslinie (5) relativ zueinander geführt (4) sind und über welche die beiden Massenkräfte (F_{1V}, F_{2V}) ausleitbar sind, einer Welle (7), die am ersten Gehäuseteil (2) axialnormal zur Bewegungslinie (5) gelagert ist und eine erste Unwuchtmasse (8) trägt, und einer Hohlwelle (9), welche am zweiten Gehäuseteil (3) axialparallel zur Welle (7) und diese mit Spiel (12) umgebend gelagert ist und eine zweite Unwuchtmasse (11) trägt, wobei die Unwuchtmassen (8, 11) um $180^\circ \pm \Delta$, mit $\Delta \leq 90^\circ$, zueinander versetzt und gleichsinnig antreibbar sind. Die Erfindung betrifft ferner Anwendungen des Schwingungserregers (1) in Vorrichtungen (18, 18') zur Biegeweichselfestigkeitsprüfung. <IMAGE>

IPC 1-7

B06B 1/16

IPC 8 full level

B06B 1/16 (2006.01)

CPC (source: EP)

B06B 1/16 (2013.01)

Citation (search report)

[A] WO 0055430 A1 20000921 - ANDERSSON ULF BERTIL [SE]

Cited by

DE102010060955A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1527826 A1 20050504

DOCDB simple family (application)

EP 03450240 A 20031028